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Zápisnica 

30. riadne zasadnutie Správnej rady  Trnavskej univerzity v Trnave 

10. máj 2018 
 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny priloženej k originálu zápisnice 

 

Program: 

1. Otvorenie 

2. Informácie rektora Trnavskej univerzity v Trnave 

3. Prerokovanie a schválenie rozpočtu Trnavskej  univerzity v Trnave na rok 2018 

4. Prerokovanie Výročnej správy o činnosti Trnavskej univerzity za rok 2017 

5. Prerokovanie Výročnej správy o hospodárení Trnavskej univerzity za rok 2017 

6. Správa o stave a vykonaných činnostiach týkajúcich sa budovy Kina Sloboda na 

Rázusovej ulici v Trnave  

7. Platové náležitosti rektora univerzity 

8. Rozličné 

 

 

Bod 1. 

 

30. riadne zasadnutie Správnej rady Trnavskej univerzity v Trnave (ďalej len „SR TU“) 

otvoril a viedol Ing. Štefan Schmidt, predseda Správnej rady Trnavskej univerzity v Trnave. 

Privítal prítomných členov SR TU a hostí - prof. doc. JUDr. Mareka Šmida, PhD., rektora 

Trnavskej univerzity v Trnave, prof. PhDr. Vladimíra Rábika, PhD., prorektora pre vedecko-

výskumnú a umeleckú činnosť, doc. ThDr. PaedDr. Šimona Marinčáka, PhD., prorektora pre 

vonkajšie vzťahy, doc. PhDr. Mareka Majdana, PhD., prorektora pre rozvoj a Ing. Milana 

Hornáčka, kvestora TU.  

 

Informoval prítomných, že vzhľadom na skončenie funkčného obdobia viacerých 

členov SR TU je v súčasnosti znížené kvórum na 10 členov, pričom uznášaniaschopná je SR 

TU pri prítomností najmenej 6 členov. Na základe kontroly prezenčnej listiny skonštatoval, že 

SR TU je uznášaniaschopná. Za overovateľa zápisnice navrhol Ing. Štefana Bošnáka a dal 

o tomto návrhu hlasovať: 

 

UZNESENIE SR TU 1/2018 

SR TU schvaľuje za overovateľa zápisnice z 30. riadneho zasadnutia SR TU Ing. Štefana 

Bošnáka. 

 

Hlasovanie: 

Počet prítomných s hlasovacím právom:    6 

za:               6 

proti:          0 

zdržal sa:    0 

Predseda SR TU konštatoval, že návrh bol jednomyseľne schválený. 
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Bod 2. 

 

SR TU vzala na vedomie informácie rektora univerzity: 

 o účasti na konferencii Konvent akademických senátov 2018, ktorú v dňoch 22. - 23. apríla 

2018 organizovala Študentská rada vysokých škôl v priestoroch Národnej rady SR za účasti 

ministerky školstva, vedy, výskumu a športu SR (ďalej len „ministerstvo školstva“),  JUDr. 

Mgr. Martiny Lubyovej, PhD., v  rámci druhého dňa konferencie sa uskutočnila odborná 

diskusia v pléne v rokovacej sále NR SR, na ktorej aktívne vystúpila koordinátorka pre 

kvalitu TU, PhDr. Krupová; 

 o aktuálnom vývoji v príprave zásadných dokumentov týkajúcich sa reformy vysokého 

školstva v SR – novely zákona o vysokých školách a návrhu zákona o zabezpečovaní kvality 

vysokoškolského vzdelávania; 

 o doručení žiadosti ministerky školstva o nomináciu kandidátov na členov Akreditačnej 

komisie za aktuálnych členov komisie, ktorým k 31. augustu 2018 končí ich funkčné 

obdobie; 

 o účasti no fóre národných rektorských konferencií V4 a jubilejnom sympóziu pri príležitosti 

30. výročia Maďarskej rektorskej konferencie v Budapešti v dňoch 16 – 18. mája 2018 

z pozície viceprezidenta SRK; 

 o účasti na konferencii ministrov pre vzdelávanie členských štátov EÚ s názvom „Bologna 

Follow-up group“ v dňoch 23. – 25. mája 2018 v Paríži ako člen delegácie za Slovenskú 

republiku z pozície viceprezidenta SRK;  

 o aktuálnom stave a podmienkach v oblasti financovania vysokých škôl v globálnom 

hľadisku – táto problematika je naďalej bezo zmien, neustále je požadované zvyšovanie 

finančných prostriedkov prostredníctvom ministerstva školstva.  

 

    

Bod 3. 

 

Predložený návrh rozpočtu na rok 2018 zdôvodnil prítomným kvestor univerzity. 

V úvode oboznámil prítomných s rozpisom dotácií zo štátneho rozpočtu verejným vysokým 

školám na rok 2018, pričom upriamil pozornosť na porovnanie objemu prostriedkov 

pridelených v rámci dotácie v roku 2017 a v roku 2018. Z ministerstvom spracovaného 

porovnania vyplynulo, že v roku 2018 bolo univerzite pridelených o 514 038 € viac na mzdy a 

o 69 774 € viac na Tovary a Služby v porovnaní s minulým rokom.  

 

Na grafe následne priblížil priebeh hospodárenia TU za ostatných sedem rokov. Z grafu 

vyplynulo, že z dlhodobého hľadiska univerzita vykazuje kladný hospodársky výsledok, ktorý 

kumulatívne za posledných sedem rokov dosahuje hodnotu 2 690 295 € po zdanení. Medzi 

rokmi 2015 a 2016 vznikol výrazný rozdiel hospodárskeho výsledku, ktorý bol však 

zapríčinený externými faktormi, čo kvestor vysvetlil.  

 

Následne kvestor prešiel detailne k predloženému návrhu rozpočtu. Uviedol, že návrh 

bol dôsledne pripravený a prerokovaný v poradných orgánoch rektora TU – v Grémiu a Kolégiu 

rektora TU a v Akademickom senáte bol prerokovaný a schválený dňa 3. mája 2018. V rámci 

prípravy boli zachovávané  pravidlá hospodárenia s cieľom zachovania rozvoja univerzity, boli 

zohľadnené záujmy fakúlt a bol aplikovaný princíp vyrovnanosti a solidárnosti. 
 

Predseda SR TU v rámci otvorenej diskusie poznamenal, že ak bol návrh prijatý 

fakultami a senátom, nie je dôvod do neho výrazne zasahovať, ak zostane rozpočet vyrovnaný. 

Keďže k danému bodu rokovania nemal už nikto z prítomných ďalšie pripomienky alebo 

otázky, SR TU prešla k hlasovaniu o uznesení: 
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UZNESENIE SR TU 2/2018 

SR TU schvaľuje rozpočet TU na rok 2018 v predloženom znení. 

 

Hlasovanie: 

Počet prítomných s hlasovacím právom:    6 

za:               6 

proti:          0 

zdržal sa:    0 

Predseda SR TU konštatoval, že návrh bol jednomyseľne schválený. 

 

 

Bod 4. 

 

Prorektor pre vedu podrobne uviedol predloženú Výročnú správu o činnosti TU za rok 

2017. Prof. Rábik informoval, že povinnosť spracovať a zverejňovať správu o činnosti ukladá 

univerzite zákon o vysokých školách. Forma i štruktúra výročnej správy je spracovaná v súlade 

s metodickým pokynom ministerstva školstva a vychádza z podkladov jednotlivých súčastí 

univerzity.  Správa sumarizuje celkové informácie a činnosť univerzity za kalendárny rok 2017 

v dvoch častiach – textovej a tabuľkovej, v určenej štruktúre. Osobitné časti výročnej správy 

zamerané na zhodnotenie oblasti vedy a výskumu a za rok 2017 a oblasti vzdelávacej činnosti 

za rok 2017 boli osobitne schvaľované na zasadnutí Vedeckej rady TU dňa 26. apríla 2018. 

Následne priblížil prítomným obsah jednotlivých častí správy, ktoré mapujú konkrétne oblasti 

činnosti univerzity a zároveň dosiahnuté výsledky v oblasti vedy a výskumu a publikačnej 

činnosti.  

 

V oblasti počtu študentov prišlo v roku 2017 k medziročnému poklesu o 4,7 % pri počte 

4672 študentov, čo však v porovnaní s inými univerzitami nie je až tak negatívny ukazovateľ. 

Najviac študentov má Pedagogická fakulta, a to 1266, najmenej, 101 študentov, má Teologická 

fakulta. V akademickom roku 2016/2017 vzrástol počet študentov v externej forme, z hľadiska 

vývoja počtu študentov sú čísla stabilizované, až mierne optimistické.  

 

Podstatnú časť vedecko-výskumných výsledkoch univerzity tvorí grantová činnosť.  

Počet grantových domácich schém prudko narástol, univerzita dosiahla až 21 %-ný nárast 

v oblasti získavania financií prostredníctvom vedeckých projektov. Nárast zisku finančných 

zdrojov v roku 2017 predstavoval viac ako 180 tisíc €. Univerzita bola úspešná vo 

významnejších a finančne prospešnejších grantoch, čo má v celkovom finančnom vyjadrení 

pozitívny vplyv. Horšia situácia je v zahraničných projektoch, v rámci ktorých dosahujeme 

pokles o 3 granty, čo predstavuje pokles o 34 tisíc €, avšak túto sumu vykompenzovala 

univerzita ziskom prostriedkov z domácich grantov.  

 

V oblasti publikačných výstupov sa univerzita drží na približne podobnej úrovni ako 

v roku 2016, nastal mierny nárast v absolútnom vyjadrení počtu publikačných prác, zmena však 

nastala v štruktúre publikácii smerom k zvýšeniu ich kvality.  

 

Pretože členovia nemali žiadne námety do diskusie k predloženému návrhu, predseda 

SR TU dal hlasovať o návrhu uznesenia:  

 

UZNESENIE SR TU 3/2018 

SR TU prerokovala a berie na vedomie predloženú Výročnú správu o činnosti TU za rok 

2017. 
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Hlasovanie: 

Počet prítomných s hlasovacím právom:    6 

za:               6 

proti:          0 

zdržal sa:    0 

Predseda SR TU konštatoval, že návrh bol jednomyseľne schválený. 

 

 

Bod 5. 

  

Kvestor TU oboznámil prítomných s predloženým znením Výročnej správy 

o hospodárení TU za rok 2017. Uviedol, že výročnú správu, ktorá prešla schvaľovacím 

konaním na zasadnutí KR TU a AS TU predložila univerzita ministerstvu školstva v súlade 

s vydaným metodickým usmernením a smernicou ministerstva školstva, ktorou sa určuje forma 

a termín predkladania výročnej správy.   
 
Univerzita hospodárila v roku 2017 na základe rozpočtu na rok 2017, ktorý bol 

schválený Akademickým senátom a Správnou radou. Rozpočet bol spracovaný na základe 

predpokladaných vytvorených zdrojov na financovanie a predpokladaných výdavkov 

Trnavskej univerzity v súlade so zákonom o VŠ a so zákonom č. 523/2004 Z. z. o rozpočtových 

pravidlách v znení neskorších predpisov. Hlavným zdrojom financovania boli finančné 

prostriedky pridelené  Trnavskej univerzite zo štátneho rozpočtu prostredníctvom rozpočtu 

MŠVVaŠ SR, na základe dotačnej zmluvy a jej dodatkov. Významnou možnosťou 

financovania bola aj možnosť využitia nevyčerpanej časti dotácie z predchádzajúceho roka pri 

dodržaní ustanovenia § 89 zákona o VŠ. 

 

Univerzita v kalendárnom roku 2017 dosiahla kladný hospodársky výsledok vo výške 

263 701,17 Eur po zdanení. Z toho zisk z hlavnej činnosti predstavuje 237 170,56 Eur 

a z podnikateľskej činnosti 26 530,61 Eur. Jednotlivé súčasti univerzity vykázali väčšinou zisk 

okrem Filozofickej fakulty, Právnickej fakulty a už niekoľko rokov po sebe vykazuje stratu aj 

študentská jedáleň. 

 

Kvestor následne oboznámil prítomných, že ministerstvo školstva pridelilo univerzite 

kapitálovú dotáciu v sume 130 tisíc € účelovo viazanú na rekonštrukciu budovy Kina Sloboda 

a podľa predbežných informácií by mala univerzita dostať ďalšiu kapitálovú dotáciu na 

rekonštrukciu budovy Adalbertinum.  

 

V rámci otvorenej diskusie sa Ing. Kupec zaujímal o dôvody straty, ktorú vykazujú FF 

TU, PF TU a študentská jedáleň. Kvestor uviedol, že straty fakúlt sú spôsobené poklesom 

výkonov, počtu študentov a poklesom vedeckej činnosti – fakulty stratu vykrývajú zo zisku, 

ktorý vytvárali v predchádzajúcich rokoch. Verí, že ide o prechodnú situáciu, na základe 

prijatých opatrení by malo prísť k náprave. V prípade študentskej jedálne ide o výsledok 

poklesu študentov a mierneho poklesu zamestnancov, čím dochádza k poklesu počtu 

stravníkov. Strata bola zapríčinená taktiež výraznými odpismi majetku v súvislosti 

s rekonštrukciou spred niekoľkých rokov, čo znižuje výsledok hospodárenia, a to predstavuje 

tú viditeľnú stratu. 

 

V tejto súvislosti sa Ing. Kupec zaujímal o spôsob krytia straty v rámci účtovníctva, čo 

kvestor univerzity vysvetlil a zároveň uistil, že univerzita má dostatok zostatkov a rezerv na 

krytie vzniknutých strát.  
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 Následne požiadal kvestora univerzity o ozrejmenie, čo bolo predmetom vyradeného 

majetku, keďže vo výročnej správe bol vykázaný vyradený majetok vo výške 141 tisíc €. 

Kvestor uviedol, že išlo najčastejšie o výpočtovú techniku, čiže počítače a mobilné telefóny, 

zastarané prístroje, nábytok po rekonštrukcii na rektoráte. Vždy išlo o nefunkčný a nepotrebný 

majetok s nulovou zostatkovou hodnotou.  

 

Na záver diskusie Ing. Kupec opakovane vyzval na založenie nadácie alebo občianskeho 

združenia na prispievanie 2% daní, pričom prednostne odporučil zriadenie občianskeho 

združenia. 
 

Predseda SR TU ukončil diskusiu a dal hlasovať o návrhu uznesenia: 

 

UZNESENIE SR TU 4/2018 

SR TU prerokovala a berie na vedomie predloženú Výročnú správu o hospodárení TU za 

rok 2017. 

 

Hlasovanie: 

Počet prítomných s hlasovacím právom:    6 

za:               6 

proti:          0 

zdržal sa:    0 

Predseda SR TU konštatoval, že návrh bol jednomyseľne schválený. 

 

 

Bod 6. 

 

Predseda SR TU pripomenul, že na poslednom zasadnutí SR TU boli členovia SR TU 

informovaní o liste primátora Mesta Trnavy adresovanom rektorovi univerzity s požiadavkou 

o spätný predaj nehnuteľnosti Mestu Trnava za peňažný ekvivalent jedno Euro vzhľadom na 

prípravné práce pre rekonštrukciu  námestia SNP, v blízkosti ktorého sa nachádza budova vo 

vlastníctve TU. Následne bol rektor univerzity uznesením zaviazaný vypracovať a predložiť 

členom SR TU správu o stave a vykonaných činnostiach  týkajúcich sa  budovy kina Sloboda.  

 

Vyzval rektora univerzity, aby prítomných informoval o aktuálnej situácii týkajúcej sa 

danej nehnuteľnosti.  Rektor univerzity predložil prítomným spracovanú správu o aktuálnom 

stave budovy bývalého kina Sloboda, pričom uviedol, že predložená správa je zároveň 

podkladom pre odpoveď na list primátora. Predložená správa je prílohou originálu zápisnice.  

 

Predseda SR TU uviedol, že vzhľadom na neprítomnosť primátora na zasadnutí sa 

k prerokovaniu správy SR TU opätovne vráti na nasledujúcom zasadnutí SR TU. Následne dal 

hlasovať o návrhu uznesenia: 

UZNESENIE SR TU 5/2018 

SR TU vzala na vedomie informáciu o aktuálnom stave a činnostiach na budove bývalého kina 

Sloboda.  

 

Hlasovanie: 

Počet prítomných s hlasovacím právom:    6 

za:               6 

proti:          0 

zdržal sa:    0 

Predseda SR TU konštatoval, že návrh bol jednomyseľne schválený. 
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Bod 7. 

V súlade s kompetenciou správnej rady určovať platové náležitosti rektora univerzity, 

predseda SR TU predložil členom písomný návrh na priznanie odmeny rektorovi TU za obdobie 

júl - december 2017 spolu s odôvodnením (list zn.: VR_3138-2018 zo dňa 9. 5. 2018) a 

odporučil tento návrh schváliť. 

  

Pretože členovia nemali po oboznámení sa s obsahom návrhu žiadne námietky k  

priznaniu odmeny rektorovi TU za obdobie júl - december 2017, predseda SR TU dal hlasovať 

o návrhu uznesenia:  

 

UZNESENIE SR TU 6/2018 

SR TU schvaľuje vyplatenie odmeny rektorovi Trnavskej univerzity v Trnave za obdobie 

júl - december 2017 podľa predloženého písomného návrhu, list č. VR_3138-2018 zo dňa 

9. 5. 2018. 

 

Hlasovanie: 

Počet prítomných s hlasovacím právom:    6 

za:               6 

proti:          0 

zdržal sa:    0 

Predseda SR TU konštatoval, že návrh bol jednomyseľne schválený. 

 

 

 

 

      Na záver rokovania poďakoval predseda SR TU členom za aktívnu účasť a zasadnutie 

ukončil.  

 

        

 

Schválil:   Ing. Štefan Schmidt, v.r. 

                 predseda Správnej rady TU  

 

 

 

Overil: Ing. Štefan Bošnák, v.r. 

             člen Správnej rady TU  

  

  

 

Zapísala: Ing. Lívia Jánošková, v.r. 

            

Trnava 10. máj 2018 


